دعوة بنك قطر الوطني (شركة مساهمة عامة قطرية) لحضور اجتماعي الجمعية العامة غير العادية والعادية



يتشرف مجلس ادارة بنك قطر الوطني (ش.م.ع.ق.) دعوة السادة المساهمين الكرام لحضور اجتماعي الجمعية العامة غير العادية والعادية للبنك اللذان سيبدأ انعقادهما بدءاً من الساعة الرابعة من عصريوم الاحد الموافق 2 23 فبراير 2025 في فندق فريج شرق، قاعة الدشة. وفي حال عدم اكتمال النصاب القانوني للاجتماعين أو لأي منهما سيعقد الاجتماع الثاني يوم الاحد الموافق 2 مارس 2025 الساعة 10:00 مساة في نفس المكان، وذلك لمناقشة جدولي أعمالها كما هو مبين أدناه. وعليه، يرجى من السادة المساهمين الحضور إلى قاعة الاجتماع قبل موعد الاجتماع بساعة لتسجيل أسماء الحضور وعدد الأسهم التي يحملها كل مساهم.

جدول أعمال الجمعية العامة غير العادية

- التصويت على تعديل بعض مواد النظام الأساسي لبنك قطر الوطني المذكورة ادناه بما يتوافق مع تعليمات الحوكمة للبنوك الصادرة عن مصرف قطر المركزي بموجب التعميم رقم 25 لسنة 2022 وتعديلاته اللاحقة.

تتطويت على تعدين بعدل تتواد التعديل قم المادة نص المادة قبل التعديل	
وتنتخب الجمعية العامة العادية بالاقتراع السري الأعضاء الباقين، على أنه لا يجوز في هذه الحالة لجهاز قطر للاستثمار الاستثمار المتراك في التصويت. ونقا لأحكام قانون الشركات التجارية وقواعد وتعليمات هيئة قطر للأسواق المالية. التجارية وقواعد وتعليمات هيئة قطر للأسواق المالية. التصويت وفقاً لأحكام قانون الشركات المنصوص عليها في تعليمات مصرف قطر الأسواق المالية المتراع المنصوص عليها في تعليمات مصرف قطر المتراء المنصوص عليها في تعليمات مصرف قطر المتراء المترا	يتولى إدارة الشركة مجلس مؤلف من أحد عشر عضواً، ولجهاز قطر للاستثمار أن يُعيّن أربعة منهم، وتنتخب الجمعية العامة العادية بالاقتراع السري أربعة أعضاء من بين المساهمين، على أنه لا يجوز في هذه الحالة لجهاز قطر للاستثمار الاشتراك في التصويت. كما يجب أن يكون ثلث أعضاء المجلس، وبما لا يقل عن ثلاثة، من غير المساهمين كأعضاء مستقلين تنتخبهم الجمعية العامة العادية بالاقتراع السري، على أن يستوفي العضو المستقل شروط الاستقلالية المنصوص عليها في تعليمات مصرف قطر المركزي ذات الصلة. ويجب أن يكون أغلبية أعضاء مجلس الادارة من الأعضاء غير التنفيذيين بحيث لا يكون عضواً في أي لجنة من
لجان المجلس التي ترتبط أعمالها بمهام تنف	لجان المجلس التي ترتبط أعمالها بمهام تنفيذية في البنك.
	وتكون طريقة التصويت وفقاً لأحكام قانون الشركات التجارية وقواعد وتعليمات هيئة قطر للأسواق المالية.
الشركة، ويتم إيداعها في أحد البنوك المعتمدة أو شركة الحفظ المركزي للاوراق المالية، خلال ستين ويستثنى من هذا الشرط الأعضاء المستقلين ويماً من تاريخ بدء العضوية، ويستمر إيداعها مع عدم قابليتها للتداول أو الرهن أو الحجز إلى أن التهي مدة العضوية ويصدق على ميزانية آخر سنة مالية قام فيها العضو بأعماله.	يسترط في عضو مجنس الإدارة ما يتي: 7- أن يكون مساهماً، ومالكاً لعدد لا يقل عن 400,000 سهم (أربعمائة ألف سهم) من أسهم الشركة ويستثنى من هذا الشرط الأعضاء المستقلين والأعضاء المُعينين من قبل جهاز قطر للاستثمار، ويتم إيداع تلك الأسهم في أحد البنوك المعتمدة أو شركة قطر للإيداع المركزي للأوراق المالية، خلال ستين يوماً من تاريخ بدء العضوية، ويستمر إيداعها مع عدم قابليتها للتداول أو الرهن أو الحجز إلى أن تنتهي مدة العضوية ويصدق على ميزانية آخر سنة مالية قام فيها العضو بأعماله.
والغير عن المسؤولية التي تقع على أعضاء مجلس الإدارة، وإذا لم يقدم العضو الضمان على الوجه المسؤولية التي تقع على أعضاء مجلس الإدارة من الأعضاء المستقلين ذوي الخبرة، وأن تكون أغلبية ويجب أن يكون ثلث أعضاء مجلس الإدارة من الأعضاء المستقلين ذوي الخبرة، وأن تكون أغلبية	وتخصص الأسهم المشار إليها في الفقرة السابقة لضمان حقوق الشركة والمساهمين والدائنين والغير عن المسؤولية التي تقع على أعضاء مجلس الإدارة، وإذا لم يقدم العضو الضمان على الوجه المذكور بطلت عضويته. وإذا فقد أي عضو من أعضاء مجلس الإدارة أي من الشروط التي تنطبق عليه زالت عنه صفة العضوية من
المنطقة غير مسرعة. المراعة الم	
يَفوزوا بعضوية مجلس الإِدارة، فإذا قام به مانع شغله من كان يليه في الترتيب، ويكمل العضو	إذا خلا مقعد عضو مجلس الإدارة، شغله من كان حائزاً لأكثر الأصوات من المساهمين أو من غير المساهمين إذا كان المقعد يشغله عضو مستقل من الذين لم يفوزوا بعضوية مجلس الإدارة، فإذا قام به مانع، شغله من كان يليه في الترتيب، ويكمل العضو الجديد مدة سلفه فقط. أما فيما يتعلق بالمراكز التي يشغلها ممثلو جهاز قطر للاستثمار، فللجهاز، في أي وقت، أن يعين من يملأ المركز الشاغر.
وفي حالة عدم وجود من يشغل المقعد الشاغر، يستمر المجلس بالعدد المتبقي من الأعضاء ما لم 📗 وفي حالة عدم وجود من يشغل المقعد الش	وفي حالة عدم وجود من يشغل المقعد الشاغر، يستمر المجلس بالعدد المتبقي من الأعضاء ما لم يقل هذا العدد عن خمسة أعضاء من بينهم عضو مستقل واحد على الأقل.
أعضًاء، وجب على مجلس الإدارة دعوة الجمعية العامة للاجتماع خلال شهرين من تاريخ خلو	أما إذا قل عدد الأعضاء المتبقين عن خمسة أعضاء، أو لم يتبقى أي عضو مستقل وجب على مجلس الإدارة دعوة الجمعية العامة للاجتماع خلال شهرين من تاريخ خلو المقاعد أو انخفاض العدد المتبقي منها عن خمسة، لانتخاب من يشغل المقاعد الشاغرة.
بناء على طلب اثنان من أعضاء مجلس الإدارة. على أنه يجب أن يجتمع مجلس الإدارة ست مرات على الأقل خلال السنة المالية الواحدة، ولا يجوز أن السنط أن لا يقل عدد الحاضرين عن ثلاثة.	
ويجوز أيضاً أن ينعقد المجلس خارج مركز الشركة، سواء داخل دولة قطر أو خارجها.	ويجب أن يجتمع مجلس الإدارة ست مرات على الأقل خلال السنة المالية الواحدة، ولا يجوز أن تنقضي مدة شهرين دون عقد اجتماع للمجلس. ويجوز أيضاً أن ينعقد المجلس خارج مركز الشركة، سواء داخل دولة قطر أو خارجها.
28 لعضو مجلس الإدارة أن ينيب عنه عند الضرورة، وبكتاب موجّه منه لرئيس المجلس، أحد زملائه في لعضو مجلس الإدارة أن ينيب عنه عند الضرو	لعضو مجلس الإدارة أن ينيب عنه عند الضرورة، وبكتاب موجّه منه لرئيس المجلس، غيره من أعضاء المجلس، وفي هذه الحالة يكون لهذا العضو صوتان، ولا يجوز أن ينوب عضو مجلس الإدارة عن أكثر من عضو واحد، أما العضو المستقل فإنه لا يجوز أن ينوب عنه إلا أحد الأعضاء المستقلين.
	تعقد الجمعية العامة العادية مرة على الأقل في السنة، ويجب أن يكون الانعقاد خلال الشهور الأربعة التالية لنهاية السنة المالية للشركة في المكان والزمان المعيّنين في إعلان الدعوة للاجتماع.
	ويكون للجمعية العامة الصلاحيات الكاملة الممنوحة لها بمقتضى قانون الشركات التجارية وأي تشريعات أخرى سارية في دولة قطر.
وتختص الجمعية العامة العادية بوجه خاص بالأمور الآتية: أولاً حتى رابعاً: [لا يوجد اي تغير]	وتختص الجمعية العامة العادية بوجه خاص بالأمور الآتية: أولاً حتى رابعاً: [لا يوجد اي تغير]
	خامساً: انتخاب أعضاء مجلس الإدارة الذين يمثلون القطاع الخاص والأعضاء المستقلين وذلك مع مراعاة نص
سادساً: مناقشة تقرير الحوكمة واعتماده.	سادسا: تعيين مراقبي الحسابات وتحديد الأجر الذي يؤدى إليهم.
سابعاً: بحث أي اقتراح آخر يدرجه مجلس الإدارة في جدول الأعمال لاتخاذ قرار فيه، ويجوز أن يقدم الاقتراح أثناء انعقاد الجمعية العامة العادية عدد من المساهمين يملكون ما لا يقل عن خمسة العامة العادية عدد من المساهمين يملكون ما لا يقل عن خمسة العامة العادية عدد من المسادة من إجمالي عدد الأسهم.	سابعا: مناقشة تقرير الحوكمة واعتماده. ثامنا: بحث أي اقتراح آخر يدرجه مجلس الإدارة في جدول الأعمال لاتخاذ قرار فيه، ويجوز أن يقدم الاقتراح أثناء انعقاد الجمعية العامة العادية عدد من المساهمين يملكون ما لا يقل عن خمسة بالمائة من إجمالي عدد الأسهم.
	ب- يجوز لمجلس الإدارة، حسبما يرى، ومع مراعاة القوانين واللوائح النافذة، ان يقرر اعلان وتحديد وتوزيع أرباحاً مرحلية للمساهمين خلال السنة المالية، وذلك طبقاً لضوابط هيئة قطر للأسواق المالية ذات الصلة

جدول أعمال الجمعية العامة العادية

- . 1. سماع كلمة سعادة رئيس مجلس الإدارة، وتقرير مجلس الإدارة عن نشاط الشركة ومركزها المالي خلال السنة المنتهية في 31 ديسمبر 2024 وخطة عمل الشركة لعام 2025.
 - 2. سماع تقرير مراقب الحسابات الخارجي عن ميزانية الشركة وعن الحسابات التي قدمها مجلس الإِدارة والمصادقة عليه.
 - 3. مناقشة الميزانية وحساب الأرباح والخسائر للسنة المنتهية في 31 ديسمبر 2024 والمصادقة عليهما. 4. الموافقة على اقتراح مجلس الإدارة بتوزيع أرباح للنصف الثاني من السنة المنتهية في 31 ديسمبر 224
- 4. الموافقة على اقتراح مجلس الإدارة بتوزيع أرباح للنصف الثاني من السنة المنتهية في 31 ديسمبر 2024 بنسبة 37% من القيمة الاسمية للسهم بمعدل (0.37 ريال قطري للسهم)، مما سيرفع إجمالي توزيعات الأرباح للسنة المالية المنتهية في 31 ديسمبر 2024 لتصبح 70% من القيمة الإسمية للسهم (بمعدل 0.70 ريال قطري للسهم).
 - 5. إبراء ذمة أعضاء مجلس الإدارة عن السنة المالية المنتهية في 31 ديسمبر 2024 وتحديد مكافآتهم.
 - 6. انتخاب أعضاء مجلس الإدارة وفقاً لمواد النظام الأساسي المُعّدل لبنك قطر الوطني.
 - 7. مناقشة تقرير الحوكمة الخاص بالبنك واعتماده.
 - 8. الموافقة على ما يلي:
- أ. تأكيد الموافقة السابقة للجمعية العامة بتاريخ 28 فبراير 1999 بتفويض مجلس إدارة البنك، من بين أمور أخرى، بإصدار السندات أو الكمبيالات أو شهادات الإيداع أو أي أوراق مالية أخرى للدين أو قروض متوسطة أو طويلة الأجل (سواء كانت بالريال القطري أو بعملات أخرى) حسبما يراه مجلس إدارة البنك مناسباً.
- الذي يُصدر من خلال الشركة التابعة للبنّك في جزر كايمان، وهي شركة كيو ان بي فاينانس ليمتد، والمضمون من قبل البنك بما يصل إلى 30 مليار دولار أمريكي. ج. تفويض مجلس الإدارة بالموافقة على أي برامج إصدار ديون مستقبلية (بما في ذلك على سبيل المثال لا الحصر الصكوك) بأي سقف يراه مناسباً من وقت لآخر، سواء تم إصدارها مباشرةً أو من خلال إحدى الشركات التابعة للبنك (**"البرامج الجديدة"**) (ويشار إلى برنامج السندات متوسطة الأجل وأي برامج جديدة بـاسم **"البرامج**")، مع مراعاة الحصول على الموافقات التنظيمية، ويجوز للبنك ضمان الالتزامات الناشئة عن هذه البرامج.

ب. التصديق على قرار مجلس إدارة البنك في اجتماعه المنعقد بتاريخ 7 مايو 2024 (قرار رقم م أ/024/3/60/275/2970) بالموافقة على سقف برنامج السندات متوسطة الأجل للبنك (**"برنامج السندات متوسطة الأجل"**)

د. تفويض مجلس الإدارة باتخاذ جميع الإجراءات اللازمة نيابةً عن البنك فيما يتعلق بأي من البرامج وإنشائها (إذا لزم الأمر) وتحديثاتها الدورية (بما في ذلك أي زيادة في سقف البرامج) أو أي إصدار بموجب أي من البرامج، وذلك رهناً بالموافقات التنظيمية المطلوبة. ولهذا الغرض، يجوز لمجلس الإدارة تفويض عضو أو أكثر من أعضاء مجلس الإدارة و/أو الإدارة العليا للاتفاق على أي هيكل وأي شروط تجارية (بما في ذلك على سبيل المثال لا الحصر استخدام أي من أصول البنك أو التصرف فيها عند إصدار صكوك) وأي إصدار ضمن أي برنامج، وكذلك توقيع (أو تفويض توقيع) أي مستند يتعلق بأي من البرامج نيابةً عن البنك حسبما يراه مناسباً.

9. تعيين مراقب خارجي لحسابات البنك لعام 2025 وتحديد الأجر الذي يؤدى إليه.

نویه:

- خاص للسادة المساهمين وقبل سبعة أيام من انعقاد الجمعية العامة، يوجد كشف تفصيلي يتضمن المبالغ التي انفقت في سبيل الدعاية والتبرعات والأجور والأتعاب والبدلات والعمولات والقروض النقدية والاعتمادات أو الكفالات وكذلك المزايا العينية والنقدية والمكافآت التي حصل عليها رئيس مجلس الإدارة وكل عضو من أعضاء المجلس، مرفقاً معه تقرير مراقب الحسابات بهذا الخصوص، وذلك بمكتب سكرتارية مجلس الإدارة بالطابق الخامس بمقر المركز الرئيسي للبنك - كورنيش الدوحة.
- يجوز لكل مساهم أن يوكل غيره من المساهمين في حضور الاجتماع، على أن يكون التوكيل خاصاً وثابتاً بالكتابة وفقاً للنموذج المتوافر لدى سكرتارية المجلس، ولا يجوز توكيل أحد أعضاء مجلس الإدارة. وفي جميع الأحوال، لا يجوز أن يزيد عدد الأسهم التي يحوزها الوكيل بهذه الصفة على 5% من أسهم البنك أي (461,821,428) سهماً. وفي حال كون المساهم شخصية اعتبارية (شركة/مؤسسة .. إلخ) فعلى ممثل المساهم الذي سيحضر الاجتماع إحضار تفويض خطي من الشركة أو المؤسسة موقعاً ومختوماً حسب الأصول وذلك حتى يتمكن من حضور الاجتماع
 - هذه الدعوة تعتبر معلنة قانوناً لجميع المساهمين دون حاجة لإرسال دعوات خاصة بالبريد وفقاً للقانون رقم (11) لسنة 2015 الصادر بأحكام قانون الشركات التجارية.



Invitation for the attendance at the Extraordinary and Ordinary General Assembly Meetings of Qatar National Bank (Q.P.S.C.)

The Board of Directors of Qatar National Bank (Q.P.S.C.) is pleased to invite you to attend the Extraordinary and Ordinary General Assembly Meetings to be held on Sunday, February 23rd 2025, at 4:00pm at the Sharq Village and Spa Hotel, Al Dasha Ballroom. In case a quorum is not met, a second meeting will be held on Sunday, March 2nd 2025, at 10:00pm at the same location. The Agenda shown below shall be discussed during the meetings. Accordingly, shareholders are kindly requested to be available at the meeting hall one hour before the meeting time to enable taking of a record of the attending shareholders' names and the number of shares held by each.

Agenda of the Extraordinary General Assembly

To approve the amendment of below mentioned Articles of Association of QNB in accordance with the Corporate Governance Instructions to Banks issued by Qatar Central Bank Circular no. 25/2022 and its further amendments.

Article#	Existing Articles	Amended Articles
20	The management of the Company shall be undertaken by a Board of Directors of ten members. Qatar Investment Authority shall be entitled to appoint five of these members and the General Assembly shall elect the remaining members by secret ballot in which Qatar Investment Authority shall not take part. The voting method shall be in accordance with the provisions of the Commercial Companies Law and the regulations and instructions of the Qatar Financial Markets Authority.	The management of the Company shall be undertaken by a Board of Directors of eleven members. Qatar Investment Authority shall be entitled to appoint four of these members and the General Assembly shall elect four members from the shareholders by secret ballot in which Qatar Investment Authority shall not take part. A third of the members of the Board of Directors and no less than three must be comprised of non-shareholding independent members elected by the General Assembly through secret ballot. The independent member must fulfil the independency requirements as stipulated by Qatar Central Bank's related instructions. The majority of the members of the Board of Directors must be comprised of non-executive
		members where such members are not part of any Board committee whose work is related to executive management duties of the Bank. The voting method shall be in accordance with the provisions of the Commercial Companies Law and the regulations and instructions of the Qatar Financial Markets Authority.
21	A member of the Board of Directors shall: 7. Be a shareholder and hold at least 400,000 (four hundred thousand) shares in the Company's share capital, deposited with one of the accredited banks or with the Qatar Central Securities Depository, within sixty days from the date of his appointment. The shares shall remain deposited, non-transferrable and free of any pledge or lien rights until the end of his term of office and the approval of the balance sheet of the last fiscal year during which he assumed his duties. The shares referred to in the previous paragraph shall be held as a security for the	A member of the Board of Directors shall: 7. Be a shareholder and hold at least 400,000 (four hundred thousand) shares in the Company's share capital. Independent members and members appointed by Qatar Investment Authority shall be excluded from this requirement. These shares shall be deposited with one of the accredited banks or with Edaa (Qatar Central Securities Depository), within sixty days from the beginning of the membership and shall remain deposited, non-transferrable and free of any pledge or seizure until the end of the membership and the approval of the financial statements of the last fiscal year during which the member assumed his duties.
	rights of the Company, the shareholders, the creditors and third parties against the liabilities of the Board of Directors. Should a Board member fail to provide the said guarantee as required, his membership shall become null and void. The representatives of the Qatar Investment Authority are exempt from the requirement to hold membership guarantee shares. One third of the Board members must be independent and experienced	The shares referred to in the previous paragraph shall be held as a security for the rights of the Company, the shareholders, the creditors and third parties against the liabilities of the Board of Directors. Should a Board member fail to provide the said guarantee as required, his membership shall become null and void. Should a Board member fall short of fulfilling any of the conditions that apply to him, his
	individuals. The majority of the members should not be exclusively occupied with the management of the company.	membership shall be revoked from the date he failed to fulfil such condition.
23	If the position of any of the elected members of the Board of Directors becomes vacant, such vacancy shall be filled by the shareholder with the highest number of votes among those who did not succeed in winning the membership of the Board. Should anything prevent him from assuming office, the next in order shall fill the vacancy, and the new member shall only complete the remaining term of office of his predecessor.	If the position of a member of the Board of Directors becomes vacant, such vacancy shall be filled by the shareholder with the highest number of votes among the shareholders, or non-shareholders if the position was held by an independent member, who did not succeed in being elected to the membership of the Board. Should anything prevent the member from assuming office, the next in order shall fill the vacancy, and the new member shall only complete the remaining term of office of his predecessor.
	In respect of the positions held by the representatives of Qatar Investment Authority, Qatar Investment Authority shall be entitled to appoint, at any time, a person to fill a vacant position. In case no incumbent is found to fill the vacancy, the Board shall keep functioning with the remaining number of directors, provided that their number does not fall below five.	In respect of the positions held by the representatives of Qatar Investment Authority, Qatar Investment Authority shall be entitled to appoint, at any time, a person to fill such vacant position. In case no incumbent is found to fill the vacancy, the Board shall keep functioning with the remaining number of board members, provided that their number does not fall below five
	Should the number of vacant positions reach one quarter of the number of directors, or where the number of directors falls below five, the Board shall invite the General Assembly to convene within two months of the date when the last position became vacant or the number of remaining positions fell below five, to elect members to fill the vacancies.	and that at least one of them is an independent Board member. Should the number of remaining board members fall below five, or should there be no independent Board member available, the Board shall invite the General Assembly to convene within two months of the date when the last position became vacant or the number of remaining positions fell below five, to elect board members to fill the vacancies.
26	The Board of Directors shall hold its meetings at the headquarters of the Company whenever its interest so justifies upon the invitation of the Chairman or upon the request of two of its members. The Board shall meet at least six times during each fiscal year and a period of	The Board of Directors shall hold its meetings at the headquarters of the Company whenever its interest so justifies upon the invitation of the Chairman or upon the request of two of its members. The meeting shall not be valid unless at least half of the members are present, provided that the number of attendees is not less than three.
	three months shall not elapse without the holding of a meeting. The meeting may also be held outside the headquarters of the Company, whether inside or outside Qatar.	The Board shall meet at least six times during each fiscal year and a period of two months shall not elapse without the holding of a meeting. The meeting may also be held outside the headquarters of the Company, whether inside or outside Qatar.
28	A member of the Board of Directors may appoint, if necessary, by a letter addressed to the Chairman, another Board member to act on his behalf, and in this case, the representative shall have two (2) votes. No single member of the Board shall represent more than one member.	A member of the Board of Directors may appoint, if necessary, by a letter addressed to the Chairman, another Board member to act on his behalf, and in this case, the representative shall have two (2) votes. No single member of the Board shall represent more than one member. An independent Board member shall only be allowed to appoint another independent member to act on his behalf.
38	The General Assembly shall hold at least one ordinary meeting every year during the four months following the end of the Company's fiscal year at the place, date and time specified in the notice of the invitation for the meeting. The General Assembly shall have the full powers assigned to it by the Commercial Companies Law and any other applicable regulations in the State of Qatar.	The General Assembly shall hold at least one ordinary meeting every year during the four months following the end of the Company's fiscal year at the place, date and time specified in the notice of the invitation for the meeting. The General Assembly shall have the full powers assigned to it by the Commercial Companies Law and any other applicable regulations in the State of Qatar.
	The Ordinary General Assembly shall have the power, in particular, to practice the following: Firstly to Fourthly: [No Changes]	The Ordinary General Assembly shall have the power, in particular, to practice the following: Firstly to Fourthly: [No Changes]
	Fifthly: Electing the members of the Board of Directors who represent the private sector subject to Article (21) of these Articles, and appointing the External Auditors and determining their remuneration.	Fifthly: Electing the members of the Board of Directors who represent the private sector and independent board members subject to Article (20) and (21) of these Articles. Sixthly: Appointing the External Auditors and determining their remuneration.
	Sixthly: Discuss and endorse the annual corporate governance report; Seventhly: Hearing any other proposal included in the agenda by the Board of Directors for taking decision thereon. Such a proposal may be presented, during the convening of the General Assembly, by a number of shareholders representing at least (5%) of the total Company shares.	Seventhly: Discussing and endorsing the annual corporate governance report. Eighthly: Discuss any other proposal included in the agenda by the Board of Directors to take a decision thereon. Such a proposal may be presented, during the convening of the General Assembly, by a number of shareholders representing at least (5%) of the total Company shares.
50	B. The Board of Directors may, at its own discretion, in compliance with the applicable laws and regulations, decide announcing, determining and distributing to shareholders a portion of the profits during the fiscal year in accordance with the regulations and approval of the Companies' Affairs Department at the Ministry of Commerce and Industry.	B. The Board of Directors may, at its own discretion, in compliance with the applicable laws and regulations decide announcing, determining and distributing to shareholders a portion of the profits during the fiscal year in accordance with the applicable regulations of Qatar Financial Markets Authority and the approval of Qatar Central Bank.



Invitation for the attendance at the Extraordinary and Ordinary General Assembly Meetings of Qatar National Bank (Q.P.S.C.)

The Board of Directors of Qatar National Bank (Q.P.S.C.) is pleased to invite you to attend the Extraordinary and Ordinary General Assembly Meetings to be held on Sunday, February 23rd 2025, at 4:00pm at the Sharq Village and Spa Hotel, Al Dasha Ballroom. In case a quorum is not met, a second meeting will be held on Sunday, March 2nd 2025, at 10:00pm at the same location. The Agenda shown below shall be discussed during the meetings. Accordingly, shareholders are kindly requested to be available at the meeting hall one hour before the meeting time to enable taking of a record of the attending shareholders' names and the number of shares held by each.

Agenda of the Ordinary General Assembly

- 1. To hear the statement of His Excellency the Chairman and the report of the Board of Directors on the Company's activities, financial position for the year ended 31 December 2024 and the business plan for 2025.
- 2. To approve the report of the External Auditors on the Bank's balance sheet and on the accounts submitted by the Board of Directors.
- 3. To approve the balance sheet and profit and loss for the year ended 31 December 2024.
- 4. To approve the proposal of the Board of Directors to distribute cash dividends to the shareholders for the second half of the year ended 31 December 2024 at the rate of 37% of the nominal share value, i.e. QR0.37 for each share. The total dividend distribution for the year ended 31 December 2024 amounts to 70% of the nominal share value (QR0.70 per share).
- 5. To release from liability the members of the Board of Directors and approve their remuneration for the financial year ended 31 December 2024.
- 6. To elect board members in accordance with QNB's amended Articles of Association.
- 7. To approve the Bank's Corporate Governance Report for the year ended 31 December 2024.
- 8. To approve the below:
- (i) To confirm the previous approval of the General Assembly dated 28 February 1999 authorising the Board of Directors of the Bank to, amongst other things, issue bonds, bills of exchange, certificate of deposits, or any other debt securities or medium or long term borrowing (whether in Qatari Riyals or other currencies) as determined by the Board of Directors of the Bank.
- (ii) To ratify the decision of the Board of Directors of the Bank at its meeting held on 7 May 2024 (Decision number 024/3/60/275/2970/ أ و) to approve the limit of the Bank's Medium Term Note Programme (the "MTN Programme") (issued through its Cayman Island subsidiary (QNB Finance Ltd) and guaranteed by the Bank) up to USD 30 billion.
- (iii) To authorize the Board of Directors to approve any future debt issuance programmes (including but not limited to sukuks) of any limit it deems appropriate from time to time, whether issued directly or through a subsidiary of the Bank ("New Programmes") (the MTN Programme and any New Programmes being referred to as the "Programmes"), subject to obtaining regulatory approvals, and the Bank may guarantee the obligations under the Programmes.
- (iv) The Board of Directors is authorised to take any and all actions necessary for and on behalf of the Bank in respect of any of the Programmes, its establishment (as required), their periodic updates (including any increase in a Programme limit) or any issuance under any Programme, subject to regulatory approvals as required. For this purpose, the Board of Directors may authorise one or more members of the Board of Directors and/or the senior management to agree any structure, any commercial terms (including without limitation using or disposing any of the Bank's assets in case of a sukuk) and any issuance under any Programme and to sign (or to delegate the signing of) any document relating to any Programme on behalf of the Bank as it deems fit.
- 9. To appoint an External Auditor for the Bank for the financial year 2025 and to approve their remuneration.

Reminder:

- Exclusively for the review of the Company's shareholders, the Bank will make available, seven days before the convening of the Extraordinary and Ordinary General Assembly, statements showing the remuneration, charges, commissions, loans, letters of credit, letters of guarantee and privileges in kind received by the Chairman and each member of the Board of Directors, along with the External Auditors' report in this regard at the Board of Director's Office, 5th floor, of the QNB Head Office, Corniche Street, Doha.
- Every shareholder has the right to authorise another person to attend the meeting on their behalf, provided such an authorisation should be special and in writing and the authorised deputy should be a shareholder. However, a Board member may not be deputised for this purpose and only an authorisation made using the authorisation form to the invitation letter shall be acceptable. In all respects, the number of shares held by a deputy in this capacity may not exceed 5% of the Company's total shares (i.e. 461,821,428 shares). In case the shareholder is a corporate person (company, establishment, etc) the representative of the shareholder who will attend the meeting should present a written authorisation from the company/establishment duly signed and stamped per normal practice to be able to attend the meeting.
- This invitation shall be deemed as a legal announcement to all shareholders, without the need to send special invitations by mail according to the Law No 11 of the year 2015 amending some provisions of the Commercial Companies law.